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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 18 DE DESEMBRE DE 
2023 

Identificació de la sessió:  
Núm.  PLE2023000017  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 18 de desembre de 2023 
Hora d’inici: 19:30 h 
Hora de fi: 21:50 h 
Lloc: Sala de Plens 

Hi assisteixen: 

Sr. Maurici Jiménez Ruiz, alcalde, regidor delegat de Seguretat Ciutadana, Serveis 
Interns i Comunicació. (PSC-CP) 

Sra. Imma Gelabert Casadevall, 1a tinent d’alcalde, regidora delegada de Turisme, 
Promoció Econòmica, Empresa i Ocupació (JUNTS) 

Sra. Mònica Ríos García, 2a tinent d’alcalde, regidora delegada d’Acció Comunitària, 
Habitatge i Recursos Humans (PSC-CP) 

Sr. Lluís Pujol Pijuan, 3r tinent d’alcalde, regidor delegat d’Hisenda i Patrimoni (JUNTS) 

Sr. Josep Amat Calvet, 4t tinent d’alcalde, regidor delegat d’Urbanisme i Obres (PSC-
CP) 

Sra. Pilar Rojas Molina, 5a tinent d’alcalde, regidora delegada d’Activitats Econòmiques, 
Via Pública i Infància (JUNTS) 

Sra. Maria Blanco Martín, regidora delegada de Cultura, Tradicions i Educació (PSC-
CP) 

Sr. Marc Medina Serra, regidor delegat d’Esports i Salut (PSC-CP) 

Sr. Joan Amat Algaba, regidor delegat de Joventut, Noves Tecnologies, Administració 
Digital i Mobilitat (PSC-CP) 

Sr. Daniel Riera Puertas, regidor delegat de Serveis, Medi Ambient i Benestar Animal 
(PSC-CP). 

Sr. Joan Giraut Cot, regidor (BNC) 

Sra. Ofelia Castillo Gómez, regidora (BNC) 

Sra. Sònia Sànchez Ruart, regidora (SOM-TE) 

Sra. Montserrat Rovira Ramos, regidora (ERC-AM) 

Sr. Aitor Tendero Guirado, regidor (Autònoms) 

Sr. Pedro Torres López, regidor (LVAEC-C) 
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Sra. Sandra Moya Bolívar, regidora (VOX) 
 
 
Secretari:  
 
Sr. Tomàs Soler Navarro, assistit de la funcionària Sra. Margarita Casanovas Mercadé 
 
 
L’alcalde, Sr. Maurici Jiménez Ruiz, presideix la sessió.  
  
 
ORDRE DEL DIA  
 
1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior 

2.- Control dels Òrgans de Govern-Informació de l'alcaldia 

2.1.- Moviments plantilla 

2.2.- Subvencions 

2.3.- Contractes majors 

2.4.- Relació de decrets 

2.5.- Resolucions judicials 

3.- Dictàmens 

3.1.- Intervenció. Aprovació definitiva Ordenances Fiscals 2024. 

3.2.- Intervenció. Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions de 

l'expedient núm.GENE2023009987 (X2023010224) 

3.3.- Contractació. Contracte patrimonial. Adjudicar directament a la societat Rising Pop 

SL, el contracte d'arrendament de bé patrimonial de la finca de l'Av. S’Agaró núm.110 

(AM1 PP Escoles dels Estanys) 

3.4.- Contractació. Modificació del contracte del servei de recollida de residus sòlids 

urbans, neteja viària, neteja de platges, gestió i explotació de la deixalleria de Castell 

d'Aro, Platja d'Aro i S'Agaró. Adjudicatari: GBI SERVEIS. Import: 653.166,99 Euros Iva 

exclòs 

3.5.- Contractació. Aprovar l'expedient de contractació, dels serveis de neteja dels centres 

d'ensenyament públics, dels edificis, equipaments i dependències dependents de 

l'Ajuntament de Castell d'Aro, Platja d'Aro i S'Agaró 

4.- Mocions 

4.1.- Moció presentada pel Grup Municipal La Vall d'Aro en Comú sobre l'ús de mòbils als 

centres escolars. 
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4.2.- Moció presentada pel Grup Municipal la Vall d'Aro en comú per la creació d'una 

comunitat energètica local. 

4.3.- Moció presentada pel Grup municipal Som Castell d'Aro, Platja d'Aro i s'Agaró-Tots 

Empordà en què es demana a l'Ajuntament unanimitat dels grups del consistori en la 

modificació de les informatives. 

5.- Assumptes urgents 

5.1.- Intervenció. Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions de 

l'expedient núm.GENE2023010244 (X2023010486) 

6.- Precs i preguntes. 

 
Desenvolupament de la sessió  
 
Un cop el secretari ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que a la pàgina 7, on es transcriu la seva intervenció,  
s’ha posat per error “Sr. Josep Amat” quan ha de ser “Sr. Joan Amat”. També diu que 
l’acta no recull la seva intervenció a la pàgina 21, al punt de la moció sobre el 
finançament dels ens locals. 
 
L’error amb el nom del regidor es corregirà en l’acta i la intervenció de la Sra. Rovira es 
comprovarà per afegir-ne un resum. 
 
Amb aquestes dues incidències s’aprova per unanimitat dels 17 membres assistents, dels 
17 que integren el Ple de l’ajuntament, l’acta de la darrera sessió, celebrada el dia 27 de 
novembre. 
 
 
2.- Control dels Òrgans de Govern-Informació de l'alcaldia 
 
No hi ha intervencions dels Srs. Regidors. 
 
  
3..- Dictàmens 
 
3.1.- Intervenció. Aprovació definitiva Ordenances Fiscals 2024. 
 
En compliment d’allò que disposen l’article 17 del text refós de la Llei reguladora de les 

Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, l’article 111 de la 

Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i 178 del Decret 

Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 

règim local de Catalunya, sense perjudici del l’art. 206 del R.O.F., el Ple de l’Ajuntament 

de data 23 d’octubre de 2023, va aprovar provisionalment la modificació de les 

Ordenances fiscals per a l’exercici 2024 i següents.  
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En data 23 d’octubre de 2023,  es va aprovar provisionalment l’increment del tipus 

impositiu de l’IBI pels béns immobles urbans i rústics en un 13,9402% passant del 

0,8601% al 0,9800% i del 0,7566% al 0,8621% respectivament.  

L’article 72.2 del TRLRH,  disposa que el tipus de gravamen mínim i supletori és el 0,4 

per cent quan es tracti de béns immobles urbans i el 0,3 per cent quan es tracti de béns 

immobles rústics, i el màxim és l’1,10 per cent per als urbans i 0,90 per cent per als rústic.  

Tanmateix en l’apartat 3.c) del citat article,  disposa que els Ajuntaments  poden 

incrementar en 0,06 els tipus quan es prestin més serveis d’aquells a què estan obligats 

segons el que disposa l’article 26 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril.  

Així doncs, tenint en compte que l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró 

compleix l’apartat 3.c),  es podria aplicar com a màxim l’1,16% per als béns urbans 

(1,10%+0,06%)  i el 0,96% per als béns rústics (0,90%+0,06%). 

Per tant, el nous tipus de gravamen aprovat provisionalment s’ajusta a l’establert a 

l’article 72 del TRLRHL i es desestima la proposta.  

Segon.- Pel que fa a l’al·legació núm. 2 on es demana  afegir un text que estableixi que 

el pagament de l’IBI amb rebuts que superin els 500€,  es pugui pagar en voluntària i 

sense cap cost afegit en 12 terminis, atès que suposa un trasbals important per a moltes 

economies, es posa de manifest el següent:  

L’article 10 del TRLRHL disposa : “(...)Quan les ordenances fiscals així ho prevegin, 

no s’ha d’exigir interès de demora en els acords d’ajornament o fraccionament de 

pagament que s’hagin sol·licitat en període voluntari, en les condicions i els termes 

que prevegi l’ordenança, sempre que es refereixin a deutes de venciment periòdic i 

notificació col·lectiva i que el seu pagament total es produeixi en el mateix exercici 

que el de la meritació.(...)” 

En aquest sentit i per tal d’aprovar el fraccionament s’han de complir una sèrie de 

requisits,  com entre d’altres,  que el seu pagament total es produeixi en el mateix exercici 

del seu meritament.  

Aquest requisit a dia d’avui és impossible de complir,  atès que el seu fraccionament en 

12 terminis, implicaria tenir el padró de l’IBI  al gener de cada exercici fiscal.   

Recordem que d’acord amb l’article 77 del TRLRHL,  l’impost es gestiona a partir de la 

informació inclosa al padró cadastral i aquest es transmet a les entitats gestores de 

l’impost,  abans de l’1 de març de cada exercici.  

Actualment el padró de l’IBI es posa al cobrament el 10 de juliol, el que permet fer tots els 

canvis de nom  i tenir-ho el més actualitzat possible en el moment del cobrament, així 

com fer la impressió i enviament dels tríptics de pagament, atès el gran número de 

plusvàlues que es generen com a conseqüència de les diferents transmissions  

(compravendes, herències, etc.).  

Per tant,  es desestima  la proposta per no complir amb els requisits.  
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Tercer.-  Respecte a  l’al·legació núm. 3  on es demana modificar el percentatge de 

bonificació, de terminis i de topalls en la bonificació aprovada per la instal·lació de 

sistemes per a l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia provinent del sol (article 9.4 de 

l’Ordenança fiscal núm.3) , s’exposa el següent:  

L’article 17 del TRLRHL,  disposa que els acords provisionals adoptats per les 

corporacions locals,  respecte a les modificacions de les ordenances fiscals 

corresponents,    s’han d’exposar durant trenta dies, com a mínim, dins els quals els 

interessats poden examinar l’expedient i presentar les reclamacions que considerin 

oportunes. 

Per tant, es desestima aquesta proposta atès que no ha estat exposada durant el 
període d’exposició pública, motiu pel qual no pot ser objecte d’estudi per a la seva 
modificació. 

 
SEGON.- Aprovar definitivament el text de les ordenances fiscals per a l’exercici 2024, 
amb les modificacions recollides a l’annex i ordenar la seva publicació integra en el BOP 
de la província de Girona.  
 
TERCER.- Derogar i deixar sense efecte l’Ordenança Fiscal núm. 22 reguladora de la 

taxa per la distribució i subministrament d’aigua quan entri en vigor l’Ordenança 

reguladora de la prestació patrimonial pública no tributaria,  en concepte de tarifes 

derivada de la prestació del servei de subministrament d’aigua potable i altres prestacions 

del servei.  

QUART.- Notificar l’acord a tots els que han presentat al·legacions amb el corresponent peu 
de recursos. 

Contra l’aprovació de les Ordenances Fiscals es podrà interposar recurs contenciós 
administratiu davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el termini de dos 
mesos comptats des del dia següent al de publicació d’aquest anunci en el Butlletí Oficial 
de la Província. 
 

******************** 
 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. Les al·legacions formulades i 
l’informe sobre cadascuna d’aquestes. 
 
El Sr. Lluis Pujol diu que algunes de les al·legacions es podien haver formulat en les 
comissions informatives que van tractar de les ordenances fiscals per a 2024. Sobre 
l’increment de l’IBI diu que els tampoc els agrada al govern municipal però que aquest 
està dintre de la forquilla que la Llei permet i d’aquesta manera es podran afrontar les 
despeses. Quant al fraccionament en dotze mensualitat de l’IBI, diu que s’està estudiant 
però és difícil per les característiques del municipi que té unes 3000 alteracions anuals 
que s’han de regularitzar en el padró fiscal i no es pot fer fins el mes de juliol, també s’ha 
de tenir en compte el cost bancari per l’ajuntament. que suposaria aquest fraccionament. 
 
 
Intervencions: 
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El Sr. Joan Giraut diu que el seu grup va votar en contra en l’aprovació provisional però 
ara han pogut veure el pressupost i, a la vista de les inversions que s’hi preveuen el seu 
criteri ha canviat i ja que van votar a favor del pressupost lo coherent per tant avui, és 
votar avui a favor de la modificació de les ordenances fiscals per a 2024. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que va entrar les al·legacions en temps i forma i que si 
haguessin avisat amb temps sobre la puja de l’IBI, podrien haver-les formulat a les 
comissions informatives. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que haguessin volgut una puja de les subvencions. Votarà a 
favor. 
 
La Sra. Montserrat Rovira es remet als arguments que va manifestar en l’aprovació 
provisional i diu que votarà a favor. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que hi ha matisos dels que discrepen però ja va donar un vot de 
confiança en l’aprovació provisional i el mantindrà. Votarà a favor. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que el seu vot serà el mateix que en l’aprovació provisional, en 
contra. Diu que s’ha perdut l’oportunitat de que els empresaris tinguis més diners  en lloc 
de tenir més impostos. 
 
El Sr. Lluís Pujol diu a la Sra. Sánchez que els altres grups polítics es van reunir amb ell 
i van negociar i que ella també podia reunir-se amb ell fora de les comissions 
informatives. 
 
Votació: 
 
A favor : 15 (PSC, JUNTS, BNC, LVAEC, ERC i Autònoms) 
En contra : 2 (SOM; VOX) 
 
 
3.2.- Intervenció. Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 
de l'expedient núm.GENE2023009987 (X2023010224) 
 
ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT 

D’OBLIGACIONS DE L’EXPEDIENT NÚM. GENE2023009987 (X2023010224). 

Antecedents 

Vist l’acord de convalidació d’omissió de la funció interventora de la Junta de Govern 

Local de data 4 de desembre de 2023, en la qual es resolt continuar amb el procediment 

de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement 

extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, 

procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes 

obligacions. 

L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 

únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de 

despeses compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les 
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atès la voluntat de negociar un nou arrendament del solar ubicat a l’avinguda S’Agaró 

núm. 110 (solar AM1 PP Escoles dels Estanys), amb l’entitat mercantil Rising Pop, SL, 

Atès que en data 28 de març de 2019, l’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro va subscriure 

un contracte d’arrendament de la finca descrita amb la societat Rising Pop, SL, per tal 

que la destinés a una activitat de parc recreatiu, de conformitat amb el règim d’usos 

provisionals establert als articles 53 i 54 del Text refós de la Llei d’Urbanisme de 

Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, essent la durada del 

contracte de cinc (5) anys,  

Atès que la finca objecte d’arrendament està inclosa en l’inventari de béns de 

l’Ajuntament com a bé patrimonial, de conformitat amb el certificat de data 27 de 

novembre de 2023, inscrita en el Registre de la Propietat de Sant Feliu de Guíxols al tom 

3.149, llibre 483, foli 174, finca núm. 23.797, amb la següent descripció: 

“Urbana: FINCA ADJUDICADA NÚMERO AM1: Pieza de tierra sita en el término 

municipal de Castillo de Aro, de superfície ocho mil setecientos treinta y tres metros 

cuadrados. Constituye la finca AM1 del proyecto de Reparcelación del Pla Parcial 

“Les Escoles dels Estanys”. Linda, al norte con calle Berlín, al sur con Avenida de 

Sant Feliu de Guíxols y con Avenida Londres; al este, con también Avenida de Sant 

Feliu de Guíxols; y al oeste, con Avenida Londres”. 

Atès que la finca va ser adquirida en concepte de cessió de sòl amb aprofitament 

urbanístic i, en conseqüència, forma part del patrimoni municipal de sòl i habitatge, 

Atès que els ingressos obtinguts mitjançant la gestió dels béns del patrimoni municipal de 

sòl i d’habitatge formen part d’aquest patrimoni i s’han de consignar en un dipòsit 

específic, i s’han s’han de destinar a conservar, administrar i ampliar l’esmentat patrimoni 

per a assolir qualsevol de les finalitats que determina l’article 160.5 del Text refós de la 

Llei d’Urbanisme, aprovat per Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost,  

Atès el Pla d’ordenació urbanístic municipal (POUM)  inclou la finca un àmbit subjecte a 

un pla de millora urbana, el  PMU2 - PEPE’S, regulat a l’article 228 de la normativa del 

POUM, de manera que mentre no es desenvolupi urbanísticament només es poden 

autoritzar sobre la finca els usos i obres provisionals regulats a l’article 53 del Text refós 

de la Llei d’urbanisme de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 

entre els que s’admet l’ús de parc recreatiu, 

De conformitat amb l’article 53.5 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya, 

aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, només es poden autoritzar com a 

obres provisionals les vinculades als usos provisionals exposats i les vinculades a 

activitats econòmiques preexistents. Aquestes obres han d’ésser les mínimes 

necessàries per a desenvolupar l’ús sense ometre cap de les normes de seguretat i 

higiene establertes per la legislació sectorial, i han d’ésser fàcilment desmuntables i 

traslladables, 

De conformitat amb l’article 53.5 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya, 

aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, els usos provisionals autoritzats han de 

cessar i les obres provisionals autoritzades s’han de desmuntar o enderrocar quan ho 
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acordi l’administració actuant, sense que, en cap cas, els afectats tinguin dret a percebre 

indemnització, 

Atès el que disposen els articles 19 i 74 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual 

s'aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals, en relació a la normativa que regeix 

el patrimoni dels ens locals, conforme als quals els efectes de l'arrendament o qualsevol 

altra forma de cessió d'ús s'han de regir per les normes de dret privat que siguin 

d'aplicació, atesa la naturalesa del bé, 

Atès que de conformitat amb els articles 4 i 9.2 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 

contractes del sector públic, queden exclosos de la referida Llei els contractes 

d’arrendament sobre béns immobles, que tenen sempre el caràcter de contractes privats i 

es regeixen per la legislació patrimonial i per les seves normes especials i, s’apliquen els 

principis de la Llei per resoldre dubtes i llacunes que es puguin presentar, 

Atès que l’article 72.1 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s'aprova el 

Reglament del patrimoni dels ens locals i l’article 219.1 del Text refós de la Llei municipal 

i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, disposen 

que els béns patrimonials han de ser administrats d'acord amb els criteris de màxima 

rendibilitat, en les condicions usuals de la pràctica civil i mercantil, bé directament per 

l'ens local o per mitjà dels particulars, 

Atès el que disposen els articles 214, 219, 274, 277 i concordants del Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 

d’abril, 

Atès el que disposen els articles 2, 8, 106.1 i 107.1 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, 

del patrimoni de les Administracions públiques, 

Atès que de conformitat amb l’article 107.1 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del 

patrimoni de les administracions públiques, aplicable en tant que legislació bàsica, es 

permet l’adjudicació directa d’un contracte d’arrendament quan vingui determinat per les 

peculiaritats del bé, la limitació de la demanda, la urgència resultant d’esdeveniments 

imprevisibles o la singularitat de la operació, 

Vist l’informe tècnic favorable de data 27 de novembre de 2023, 

Vist l’informe jurídic favorable de data 27 de novembre de 2023, 

Vist l’informe d’intervenció de data 28 de novembre de 2023,  

Atès que de conformitat amb l’article 73 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel que 

s’aprova el Reglament de patrimoni dels ens locals, i de conformitat amb els articles 52 i 

214 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, Text refós de la Llei municipal i de règim 

local de Catalunya, la competència per a l’adjudicació del contracte d’arrendament 

correspon al Ple, 

Es proposa al Ple l’adopció del següent  

A C O R D 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SECRETARIA
REFERÈNCIA

PLE2023000017

Codi Segur de Verificació: 
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01170486_2024_1890567
Data d'impressió: 01/02/2024 13:00 57
Pàgina 11 de 25

SIGNATURES

1.- Tomàs Soler Navarro (TCAT) (Secretari), 09/01/2024 11:14
A

JU
N

T
A

M
E

N
T

 D
E

 C
A

S
T

E
LL

-P
LA

T
JA

 D
'A

R
O

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

.

 

 

11 
 

Primer.  Rescindir de mutu acord entre les parts el contracte d’arrendament signat en 

data 28 de març de 2019 .  

Segon.  Adjudicar directament a la societat RISING POP. SL, per una renda anual inicial 

de NORANTA-NOU MIL CENT SETANTA-TRES EUROS AMB CINQUANTA-SIS 

CÈNTIMS (99.173,56 €)  més IVA, i per una durada inicial de 5 anys, el contracte 

d’arrendament de bé patrimonial de la finca de l’avinguda S’Agaró núm. 110 (AM1 PP 

Escoles dels Estanys), inscrita en el Registre de la Propietat de Sant Feliu de Guíxols al 

tom 3.149, llibre 483, foli 174, finca núm. 23.797, per al seu destí a parc recreatiu, amb 

les condicions de la proposta de contracte obrant a l’expedient, de conformitat amb 

l’article 107.1 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les administracions 

públiques. 

Segon. Notificar aquest acord a la societat adjudicatària i requerir-la per tal que 

comparegui en el termini màxim d’un mes, mitjançant el seu representant legal, per tal de 

formalitzar el corresponent contracte en document administratiu. 

Tercer. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província i a la seu electrònica de 

l’Ajuntament.  

******************** 
 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Lluis Pujol explica els antecedents. Diu que el contracte vigent acabava el mes de 
març de 2024 però el govern municipal va acordar mantenir aquesta activitat com una 
oferta important d’oci i s’ha acordat amb l’explotador de l’activitat un nou contracte de 
lloguer amb un increment del 24% de la renta a favor de l’ajuntament i per un període de 
5 anys. Degut a les característiques del bé i de l’activitat que s’hi fa diu que s’ha optat per 
una adjudicació directe i no per un concurs. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut es manifesta d’acord amb la proposta ja que hi ha una millora 
d’ingressos de l’ajuntament que ja s’havia anat actualitzant i el perquè no es fa un 
concurs està clarament explicat i es tracta d’un bon atractiu del municipi per atraure 
visitants. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que ha vist l’informe sobre el valor del solar però no n’ha 
trobat cap sobre el 6% del seu valor com a preu de lloguer que es podria exigir. Creu però 
que el preu del lloguer hauria de ser de zero euros perquè es tracta d’un atractiu pel 
municipi. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que votarà a favor tot i que no sabem si convocat un concurs 
s’obtindrien més ingressos. També recorda que en aquest solar està prevista la 
construcció d’habitatges socials i finalment opina que la durada del contracte hauria de 
ser de 4 anys, coincidint amb el mandat dels regidors. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que pensa en la línia del que ha exposat el Sr. Torres. 
També exigiria un lloguer més alt i recorda que fa uns anys era molt baix. Diu que votarà 
a favor. 
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El Sr. Aitor Tendero també votarà a favor i que es vagi adeuqant el llguer als preus del 
mercat. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que de moment s’abstindrà atès que es tracta d’una empresa 
del municipi. 
 
El Sr. Lluís Pujol diu que la Llei no permet cedir gratuïtament el solar gratuïtament a una 
empresa privada. 
 
Votació: 
 
A favor : 15 (PSC, JUNTS, BNC, LVAEC, ERC i Autònoms) 
En contra : 2 (SOM i VOX) 
Abstenció: 1 (VOX) 
 
 
3.4.- Contractació. Modificació del contracte del servei de recollida de residus 
sòlids urbans, neteja viària, neteja de platges, gestió i explotació de la deixalleria 
de Castell d'Aro, Platja d'Aro i S'Agaró. Adjudicatari: GBI SERVEIS.Import: 
653.166,99 Euros Iva exclós 
 
Identificació de l’expedient: 

Expedient número GENE2018007343 (X2018007487) relatiu a la modificació del 
contracte del servei de recollida de residus sòlids urbans, neteja viaria, neteja de platges, 
gestió i explotació de la deixalleria de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró . 
 
Antecedents 

1.- L’objecte es la modificació del contracte del servei de recollida de residus sòlids 
urbans, neteja viaria, neteja de platges, gestió i explotació de la deixalleria promoguda per 
l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró.  
 
2.- Vist l’informe emes pel tècnic de la unitat de Serveis Medi Ambient i Protecció Animal, 

en el qual es justifica degudament la modificació del contracte de referència .  

3.- Vist l’informe jurídic que consta al expedient . 
 
4.- Vist l’informe de l’interventor que consta al expedient .  
 
5.- Vista la proposta de resolució emesa pel cap del departament de contractació.  
 

6.- El cost previst per dur a terme la modificació del contracte es de 718.483,68 Euros iva 

inclòs. 

Fonaments de dret 

Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic. 

Llei 39/2015 d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 

Públiques. 

Llei 40/2015 d'1 d'octubre, del Règim Jurídic del Sector Públic. 
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De conformitat amb tot el que s'ha exposat, el regidor de Serveis, Medi ambient i 

Protecció Animal formula la següent: 

PROPOSTA D'ACORD 

PRIMER.- Aprovar la modificació del contracte del servei de recollida de residus sòlids 

urbans, neteja viaria, neteja de platges, gestió i explotació de la deixalleria de Castell 

d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró, per la necessitat de millorar la recollida selectiva i la neteja 

viària, d’acord amb l'article 205 apartat B-1er, de la Llei de Contractes del Sector Públic la 

modificació es per un import net de 653.166,99 Euros més 65.316,69 en concepte d’iva 

fent un total de 718.483,68 Euros iva inclòs, fet que suposa un percentatge del preu del 

contracte del 14,255  %, limitant-se a una variació estrictament indispensable per 

respondre a la causa objectiva que la fet necessària i que no afecta a les condicions 

essencials del contracte, sense que, per tant; es consideri procedent la convocatòria 

d’una nova licitació. 

Ha quedat justificat a l'expedient administratiu les circumstàncies requerides per a la 

modificació del preu de l'adjudicació del contracte .  

SEGON.- Disposar allò necessari per a la formalització de la modificació esmentada, 

facultant la signatura de tots els documents que resultin necessaris per a l'execució 

d'aquest acord. 

TERCER.- Traslladar la present Resolució a GBI SERVEIS SAU,  com a adjudicatari del 
contracte del servei de recollida de residus sòlids urbans, neteja viaria, neteja de platges, 
gestió i explotació de la deixalleria de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró ,  per 
formalitzar-lo en els terminis i condicions assenyalats a l'article 151 de la Llei de 
Contractes del Sector Públic, així com la seva tramesa al Tribunal de Comptes.  

 
******************** 

 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Dani Riera explica el detall de la modificació que es proposa aprovar, arrel de les 
mancances detectades i de les millores que es poden introduir. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que ja va valorar positivament amb l’aprovació del pressupost, les 
millores proposades i la correcció amb rapidesa de les deficiències detectades. Diu que 
felicita al Sr. Riera i a l’equip de govern per haver solucionat un tema bàsic. Votaran a 
favor. 
 
La Sra. Sònia Sánchez es mostra crítica amb l’empresa adjudicatària del servei i també 
amb l’empresa controladora d’aquesta i proposa que es canviïn les dues empreses. 
Seguidament detalla algunes situacions d’incompliment, com ara la poda i recollida de 
restes vegetals en que en algun cas l’empresa es va negar a recollir-la del domicili d’un 
veí al·legant que el camió no podia accedir-hi i li va dir que ho aboqués al contenidor 
d’escombraries. Demana que, al menys, se sancioni a l’empresa adjudicatària. Votarà en 
contra. 
 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SECRETARIA
REFERÈNCIA

PLE2023000017

Codi Segur de Verificació: 
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01170486_2024_1890567
Data d'impressió: 01/02/2024 13:00 57
Pàgina 14 de 25

SIGNATURES

1.- Tomàs Soler Navarro (TCAT) (Secretari), 09/01/2024 11:14
A

JU
N

T
A

M
E

N
T

 D
E

 C
A

S
T

E
LL

-P
LA

T
JA

 D
'A

R
O

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

.

 

 

14 
 

El Sr. Pedro Torres diu que coincideix amb que la modificació és una millora. Però, diu 
que s’ha d’aplicar la normativa i sancionar les empreses que no ho facin correctament. 
Pregunta si aquesta ampliació del contracte incidirà en el preu que paguem a l’empresa 
controladora., cobrarà més? pregunta. 
 
La Sra. Montserrat Rovira fa una reflexió: Diu que ells van trobar una plica prorrogada 
de molts anys i ara modifiquem una plica adjudicada de fa poc. Pensa que s’ha de mirar 
molt bé per no haver de tornar-la a modificar dintre de poc. Aprofita per criticar l’incivisme 
de la gent, del que en diu alguns exemples i proposa que se sancionin aquestes 
conductes. Votarà a favor. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que es sabut que els residus són un problema general. Diu que 
esta d’acord amb la proposta tot que li fa una mica de por aquestes pujades de preu. 
Votarà a favor. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que, tot i que els satisfà aquesta modificació, creu que 
l’increment del preu del contracte és una mica elevat i pensa que potser no serà la solució 
per millorar el servei i vistes les queixes dels veïns votarà en contra. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que tot i que els hi satisfà les millores aprovades considera que 
l’increment del preu del contracte és molt elevat i pensa que no és la solució. Creu que la 
gestió de l’empresa adjudicatària no ha sigut la més adequada. 
 
El Sr. Daniel Riera diu a la Sra. Sánchez que miri els informes de setembre i octubre de 
l’empresa que controla el servei. Quant a la queixa de la poda que ha explicat, diu que es 
va dir a l’empresa qui es va comprometre a que no tornarà a passar. Quant a les 
sancions diu que no s’han deixat d’aplicar sancions, que s’han posat com mai abans. 
 
L’alcalde diu que aquest és el contracte més car que té l’ajuntament i el més complex i, 
tot i que tenim molts inputs de coses que no funcionen també hi ha moltes coses que 
funcionen bé. Queden anys de contracte per endavant amb espais de millora. Explica que 
s’està treballant en el canvi de contenidors que des de l’inici es va veure que tenien 
alguna mancança que calia solucionar com és el pedal d’obertura, així mateix, esperem 
no haver de fer gaires modificacions. En quant a l’increment de despesa, pensa que es 
pot compensar en part per l’increment de reciclatge. Diu que es farà seguiment. 
 
Votació: 
 
A favor : 15 (PSC, JUNTS, BNC, LVAEC, ERC i Autònoms) 
En contra : 2 (SOM i VOX) 
 
 
3.5.- Contractació. Aprovar l'expedient de contractació, dels serveis de neteja dels 
centres d'ensenyament públics, dels edificis, equipaments i dependències 
dependents de l'Ajuntament de Castell d'Aro, Platja d'Aro i S'Agaró 
 

Àrea: de Serveis Interns 
Unitat de Contractació i Compres 

Expedient: GENE2023001362 (X2023001383)  

Aprovació plecs i inici de la licitació 

Identificació de l’expedient: 
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Expedient número GENE2023001362 (X2023001383)  relatiu a la licitació per a 

l’adjudicació  del contracte dels serveis de neteja dels centres d’ensenyament públics, 

dels edificis , equipaments i dependències dependents de l’Ajuntament de Castell d’Aro, 

Platja d’Aro i s’Agaró 

Antecedents 

1.- L’objecte del contracte és l’adjudicació dels serveis de neteja dels centres 

d’ensenyament públics, dels edificis, equipaments i dependències dependents de 

l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró. 

 

2.- El procediment d’adjudicació, en consideració a la quantia del contracte, és l’OBERT , 

amb varis criteris d’adjudicació, previst a l’article 156 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, 

de Contractes del Sector Públic, i tramitació ordinària i regulació harmonitzada. 

3.- Els serveis tècnics del departament de contractació han redactat proposta de Plec de 

clàusules administratives particulars i Plec de prescripcions tècniques que han de regir la 

contractació  dels serveis de neteja dels centres d’ensenyament públics, dels edificis , 

equipaments i dependències dependents de l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i 

s’Agaró. 

4.- El pressupost previst per a la contractació de l’esmentat contracte és de 2.588.972,45 

€ IVA inclòs. 

5.- L’Òrgan de Contractació en data 15 de febrer de 2023, va aprovar els acords 

següents: 

«Primer. Aprovar l'informe de la necessitat i motivació de la contractació d'aquest 

d’aquests serveis segons el que consta al primer punt dels antecedents d'aquest 

acord. 

Segon.  Iniciar l’expedient de contractació per procediment obert, oferta 

econòmicament més avantatjosa de la contractació dels serveis de neteja dels 

centres d’ensenyament públics, dels edificis , equipaments i dependències 

dependents de l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró.. 

Tercer. Encarregar al cap del departament de contractació de l'Ajuntament la gestió 

de la redacció del plec de clàusules administratives particulars i el plec de 

prescripcions tècniques del contracte. 

Quart. Sol·licitar a la Intervenció de l'Ajuntament el certificat de l'existència de crèdit i 

l’informe d’estabilitat pressupostaria per a la contractació d'aquests servies . 

Cinquè. Incorporar aquesta provisió a l’expedient administratiu, als efectes que 

preveu al punt primer de l’article 116 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 

contractes del sector públic. 

Sisè. Notificar aquest acord als interessats. 
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Setè. Aquest és un acte de tràmit, no definitiu en via administrativa i no susceptible 

de recurs; sense perjudici que pugueu exercitar el que estimeu procedent, de 

conformitat amb el que disposa l’article 40.2 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del 

procediment administratiu comú de les administracions públiques.» 

7.- El secretari de l’Ajuntament ha emès nota de conformitat , del informe tècnic/jurídic 

emés pel cap de la unitat de contractació . 

8.- A l’expedient es fa constar el document comptable o l’informe signat per l’interventor, 

per acreditar que hi ha suficient consignació pressupostària per atendre la despesa que 

es detalla a la part dispositiva d’aquest acord. 

Fonaments de dret 

 Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic.  

 Llei 39/2015 d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 

Administracions Públiques.  

 Llei 40/2015 d'1 d'octubre, del Règim Jurídic del Sector Públic. 

  

Àtes que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta Junta de Govern en virtut de 

les delegacions efectuades per l’Alcalde d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret 

2023DECR000562 de 23 de juny de 2023.” 

De conformitat amb tot el que s'ha exposat, el regidor de l’àrea Serveis Inters proposa la 

següent: 

PROPOSTA D'ACORD 

PRIMER.  APROVAR l’expedient de contractació, disposar simultàniament l’obertura del 

procediment de licitació per procediment obert, tramitació ordinària i regulació 

harmonitzada, del contracte dels serveis de neteja dels centres d’ensenyament públics, 

dels edificis , equipaments i dependències dependents de l’Ajuntament de Castell d’Aro, 

Platja d’Aro i s’Agaró. 

SEGON. Aprovar l’informe d’insuficiència de mitjans, l’informe de no divisió en lots, el Plec 

de clàusules administratives particulars, i el plec de prescripcions tècniques. 

TERCER.  Aprovar la plurianualitat del contracte . 

QUART.  Aquest contracte es tracta d’una contractació anticipada del servei a l’empara 

del que preveu l’article 117.2 de la LCSP. El contracte restarà sotmès a la condició 

suspensiva d’existència de crèdit adequat i suficient per al finançament en cada un dels 

exercicis pressupostaris als quals s’imputa la despesa de les obligacions que se’n derivin 

CINQUÈ. Publicar el corresponent anunci de licitació al Perfil del contractant i al Diari 

Oficial de la Unió Europea (DOUE) perquè en el termini de trenta (30) dies naturals, a 

comptar des de la data d’enviament del anunci al DOUE  els interessats puguin presentar 

les seves proposicions.    
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El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Daniel Riera explica els espais que inclou la nova plica, l’increment en un 10% del 
personal destinat a la neteja i certes millores en relació al contracte actual. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 17 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’ajuntament 
 
 
4.- Mocions 
 
4.1.- Moció presentada pel Grup Municipal La Vall d'Aro en Comú sobre l'ús de 
mòbils als centres escolars. 
 
Part expositiva 
 
Segons un estudi de l' Institut de Salut Global fet l’any 2022, l’ús excessiu dels mòbils en 
l’adolescència i en les persones joves genera greus efectes sobre la seva salut física 
(sedentarisme, deteriorament de la visió, menys densitat òssia ...), però sobretot els 
genera sobre la seva salut psicològica (hiperactivitat i dèficit d’atenció, símptomes 
depressius, risc de comportament antisocial o ansietat, per posar alguns exemples). 
 
Segons una enquesta feta pel Departament d’Educació a les escoles i els instituts entre el 
gener i el juny d’aquest any, un 37% dels centres educatius tant públics com concertats 
de Catalunya han prohibit el mòbil a l'alumnat, ja sigui no permetent que el portin o que 
l'utilitzin. L'enquesta la van respondre el 80% dels 3.500 centres que hi ha a Catalunya i 
un 53% afirmen que ja han regulat d'alguna manera l'ús del mòbil i, dins d'aquest grup, hi 
ha els que l'han prohibit directament. Concretament, un 14% del total de centres 
enquestats diuen que no permeten portar el mòbil al centre i un 23% afirmen que no 
permeten utilitzar el mòbil sota cap concepte. 
 
És evident que ens trobem en una societat digital i tecnològica que comporta amplis 
beneficis pel benestar de les persones, però també ho és que l’ús de les tecnologies 
comporta un seguit important de riscos derivats del seu l’abús i mal ús que se’n pugui fer. 
Actualment ja hi ha iniciatives familiars que s’han posat en marxa per limitar i endarrerir 
l’accés als mòbils per part de persones adolescents i joves. 
 
Part resolutiva 
 
Per tot plegat, La Vall D’Aro En COMÚ proposa al Ple els següents acords: 
 
Primer.- Instar el Departament d’Educació a establir una normativa consensuada amb la 
comunitat educativa per a la regulació de l’ús de dispositius tecnològics en els centres 
educatius, començant per la prohibició de portar mòbils a la primària i secundària. 
 
Segon.- Instar al Govern de l’Estat i al Govern de la Generalitat a treballar per a la 
regulació de l’ús dels mòbils per part d’infants i joves en totes les esferes socials, més 
enllà de l’àmbit dels centres escolars. 
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Tercer.- Comunicar els presents acords al Departament d’Educació, als grups polítics del 
Congrés dels Diputats i del Parlament de Catalunya, i a les entitats municipalistes de 
Catalunya i als centres de primària y secundaria del Municipi.     
 

******************** 
 
El Sr. Pedro Torres exposa i defensa la moció presentada pels seu grup municipal de La 
Vall d’Aro en comú. 
 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut creu que la moció de l’ajuntament hauria de recollir l’opinió del Consell 
escolar Municipal. Diu que entén la bondat de la moció però el seu grup s’bastindrà. 
 
La Sra. Sònia Sánchez diu que li hagués agradat saber que diu el Consell Escolar 
Municipal de demà i per això s’abstindrà. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que no se sent còmode amb la paraula “prohibir” que diu 
la moció. Considera que les famílies també són responsables ja que els joves surten amb 
el mòbil de casa seva. Sbastindrà. 
 
El Sr. Aitor Tendero creu que aquest debat és entre els centres escolars i el 
departament d’educació i que ara es tracta de saber el posicionament de l’ajuntament. 
Votarà a favor. 
 
La Sra. Sandra Moya diu que al seu grup els amoïna l’ús dels mòbils a l’escola però que 
aquest assumpte no és de competència municipal i ja l’estan tractant les institucions 
corresponents. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que és un tema que sobrepassa el que és municipal. 
Creu que el Consell Escolar Municipal és més competent i ja s’està treballant en les 
institucions superiors. S’abstindran. 
 
L’alcalde diu que ja s’està treballant des del Govern i des de la Generalitat. En el fons el 
seu grup hi està d’acord però s’abstindran perquè la moció ja està superada per la 
realitat. 
 
Votació: 
 
A favor : 2 (LVAEC i Autònoms) 
Abstenció: 15 ( PSC, JUNTS, BNC, SOM, ERC i VOX) 
 
 
4.2.- Moció presentada pel Grup Municipal la Vall d'Aro en comú per la creació 
d'una comunitat energètica local. 
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
El creixement urbanístic expansiu, els impactes del canvi climàtic, la dependència d’un 
model energètic primari basat en combustibles fòssils i la consolidació d’un sistema de 
consum lineal sostingut en la predació continuada de recursos naturals i en la generació 
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indiscriminada de residus, ens ha portat a una situació de col·lapse ecològic que tindrà 
múltiples conseqüències, amb escenaris encara difícilment avaluables 
 
D'altra banda, l'actual sistema energètic tant a Espanya com a la resta de la Unió 
Europea, està gestionat per oligopolis energètics que basant-se en una política de gestió 
de la demanda imposen una estructura de l'ús d'energia que es caracteritza per la manca 
de transparència i per la imposició de preus abusius basats en l'especulació, que 
condueixen moltes famílies espanyoles i catalanes cap a condicions de pobresa 
energètica, i també dificulten el desenvolupament econòmic i industrial de moltes 
empreses, especialment Pimes, que es veuen condicionades per això, reduint la seva 
capacitat competitiva amb la resta de les empreses europees.  
 
Per tot això cal un canvi de paradigma que tingui com a objectiu el canvi de model 
energètic orientat a l'estalvi i a l'eficiència energètica, en l'ús d'energies renovables i 
basada en un procés de descentralització energètica, que a més d'abaratir els costos de 
la mateixa democratització tant a la producció com el consum de l’energia. L’abaratiment 
permetrà a les famílies tenir una vida més digna i confortable disposant d’una energia 
més accessible i barata, i alhora permetrà el procés de canvi de model productiu de 
l’economia espanyola i catalana on les empreses també puguin accedir a una energia 
més barata i neta . 
 
El desenvolupament d'un nou sistema energètic ha de ser descentralitzat, democràtic i 
participatiu, i ha d'estar integrat en els processos de participació ciutadana local, i per això 
els ajuntaments, com a administracions més properes als ciutadans i ciutadanes, han de 
ser els motors per a la implantació de polítiques mediambientals, energètiques i 
participatives en confluència amb els veïns i veïnes per propiciar un nou model energètic, 
a través de la constitució i desenvolupament de Comunitats Energètiques  
 
Per aquests motius considerem que l’Ajuntament de Castell D’aro, Platja D’Aro I S’Agaro 
ha de crear primer i impulsar després la o les Comunitats Energètiques Locals. 
 
L’Ajuntament  hauria de ser l’impulsor d’una comunitat energètica que possibiliti un 
projecte de producció energètica basat en energies renovables d’autoconsum des d’un 
principi descentralitzador i democràtic que afavoreixi tant l’estalvi energètic, la millora del 
medi ambient a través de la reducció d’emissions de gasos procedents de combustibles 
fòssils.  
 
D'altra banda, aquest tipus d'actuació permetria que part dels recursos obtinguts per 
l'obtenció dels excedents d'aquest projecte poguessin repercutir econòmicament en plans 
de reinversió municipal en la implantació de polítiques mediambientals i programes contra 
la pobresa energètica, i en ajudes a Pimes i al comerç local Aquest projecte augmentaria 
l’autonomia energètica del municipi, possibilitaria la creació d’un marc d’economia local 
que pot afavorir un nou model econòmic municipal amb altres eixos de desenvolupament 
vinculats a l’economia verda.  
 
El grup municipal de  La Vall D’aro  En  Comú propias al ple l'adopció dels següents  
 
ACORDS 
 
Primer.- Convenir amb el Consell Comarcal del Baix Empordà la creació de l'Oficina 
d'informació municipal per al canvi climàtic i l'eficiència energètica i que tingui com a 
funcions:  
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 El disseny i difusió de campanyes informatives sobre les polítiques 
mediambientals, ajuts i projectes de caràcter estatal, autonòmic i municipal.  

 El suport al desenvolupament i implantació de sistemes de gestió energètica 
especialment dissenyats per a la creació i desenvolupament d’una comunitat 
energètica.  

 La dinamització a través de processos participatiu per a la creació de comunitats 
energètiques.  

 
Segon.- Impulsar la creació d'un Pla municipal per a la producció i el consum d'energies 
renovables als edificis municipals, i als vehicles de propietat municipal, i aplicació d'un 
procés d'eficiència energètica  
 
Tercer.- Explorar conjuntament amb el Consell Comarcal del Baix Empordà la posada en 
marxa d’una Comunitat energètica municipal, que amb base a l'Ajuntament, i 
desenvolupada en un projecte de participació ciutadana, uneixi veïnes i veïns, empreses, 
entitats del tercer sector a constituir-la, i que tingui com a objectius la producció d'energia 
renovable neta, i l'abaratiment dels costos energètics, així com contribuir a l’eliminació de 
la pobresa energètica.  
 
Quart.- Difondre i implicar les ciutadanes i els ciutadans del Municipi un projecte de 
participació ciutadana que traslladés aquests principis i aquestes metodologies al conjunt 
de la ciutadania per a la seva implicació en el procés de transició cap a un model 
econòmic-energètic descarbonitzat i sostenible. 
 
Cinquè.- Traslladar els presents acords al Ministerio de Transición Ecológica y Reto 
Demográfico, al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural, els grups 
polítics del Parlament Europeu, Congrés, Senat i Parlament de Catalunya i les entitats 
municipalistes de Catalunya i al Consell Comarcal del Baix Empordà.     
 

******************** 
 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Pedro Torres exposa i defensa la moció presentada pels seu grup municipal de La 
Vall d’Aro en comú. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que entenen i coincideixen en que s’ha d’entrar cada cop més en 
aquest camí, però aquest camí ja està marcat (com ha dit el Sr. Torres) per la Diputació i 
el Consell Comarcal. Per tant, no sap si la moció és necessària. S’abstindran, que no vol 
dir estar en contra de la moció. 
 
La Sra. Sònia Sánchez explica quina és la finalitat de les comunitats energètiques, que 
promouen -entre d’altres- la col·locació de plaques en edificis públics, com ja va proposar 
SOM durant l’anterior mandat. Votarà a favor. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que ERC és un partit profundament ecologista, tenim la 
Conselleria d’Acció Climàtica, per tant hi votarà a favor, voldria que més concreció en la 
forma de conveniar amb el CCBE. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que votarà a favor ja que ho proposava en el seu programa 
electoral. 
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La Sra. Sandra Moya diu que tota la teoria sobre el canvi climàtic està envoltada de 
maques paraules però els que contaminen no paguen res i les factures sempre les 
acaben pagant els veïns. Votarà en contra. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que  agraeixen el canvi respecte del document inicia 
 
L’alcalde  diu compartir el posicionament general de la moció però amb aquesta moció 
sembla que partim de zero i no hi està d’acord. 
 
Votació: 
 
A favor : 4 (LVAEC, SOM; ERC i Autònoms) 
En contra : 1 (VOX) 
Abstenció: 12 (PSC, JUNTS i BNC) 
 
 
4.3.- Moció presentada pel Grup municipal Som Castell d'Aro, Platja d'Aro i s'Agaró-
Tots Empordà en què es demana a l'Ajuntament unanimitat dels grups del 
consistori en la modificació de les informatives. 
 
Vistes les darreres convocatòries de comissions informatives o juntes de govern, on 
sense previ avís als diferents partits que conformen el plenari i sense l’aprovació 
d’aquests, s’han modificat dia i hora d’algunes de les informatives d’ençà que s’ha iniciat 
el nou mandat. 
 
El dia de la seva formació i decisió de les periodicitats, quantitat, dies i hora de 
cadascuna d’elles, va ser l’equip de govern qui ho va pactar i decidir. Els grups de 
l’oposició vàrem ser informats. 
Del que portem de mandat, ja portem 3 informatives les quals s’ha modificat el dia o l’hora 
sense previ avís a l’oposició. 
 
 
Per tot això, el grup polític de SOM CASTELL-PLATJA D’ARO i S’AGARÓ- TOTS 
EMPORDÀ  proposa al Ple de l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro i s’Agaró 
l’adopció dels següents acords:  
 
 
Primer. La modificació de la periodicitat de les informatives per tal que en el cas de 
demanar-se la modificació de dia i/o hora, sigui informada prèviament als diferents grups 
municipals.    
  

******************** 
 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
La Sra. Sònia Sánchez  exposa i defensa la moció. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Joan Giraut diu que no hi veu el sentit si l’equip de govern te la majoria. L’alcalde 
li aclareix que la moció ha estat modificada, que no és la presentada inicialment, en 
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aquella es parlava de majories ara diu que s’informi prèviament. El Sr. Giraut diu que en 
aquest cas el sentit comú comporta que s’informi. 

 
El Sr. Pedro Torres diu que hi està d’acord. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que és el que s’ha vingut fent, que és de sentit comú. 
Votarà a favor. 
 
El Sr. Aitor Tendero diu que un cop esmenada la moció hi està d’acord. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert diu que lògicament ja s’està fent. 
 
El Sr. alcalde explica alguns supòsits en que s’ha hagut de canviar el dia o la hora de la 
Junta de portaveus per qüestions d’agenda i expressa el seu compromís de seguir fent-
ho així. 
 
Votació: 
 
A favor :  15 (PSC, JUNTS, SOM, ERC, LVAEC, Autònoms i Vox) 
Abstenció: 2 (BNC) 
 
El Sr. Giraut explica que l’abstenció del seu grup és perquè el que diu la moció ja s’està 
fent. 
 
 
5.- Assumptes urgents 
 
Per unanimitat dels 17 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de l’ajuntament 
s’acorda tractar el següent punt, 
 
 
5.1.- Intervenció. Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 
de l'expedient núm.GENE2023010244 (X2023010486) 
 
ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT 

D’OBLIGACIONS DE L’EXPEDIENT NÚM. GENE2023010244 (X2023010486). 

Antecedents 

Vist l’acord de convalidació d’omissió de la funció interventora de la Junta de Govern 

Local de data 18 de desembre de 2023, en la qual es resolt continuar amb el procediment 

de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement 

extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, 

procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes 

obligacions. 

L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 

únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de 

despeses compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les 

responsabilitats corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació 

pressupostària i/o sense cobertura contractual. 
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- Sobre el sistema d’atenció pediàtrica previst per la Generalitat. 
- Pregunta si la brigada encara utilitza fosfats. 
- Sobre el conveni amb el Consell Comarcal per impulsar polígons. 
- Proposa instal·lar més contenidors davant del CAP, potser contenidors específics. 
 
La Sra. Montserrat Rovira felicita el nadal i desitja bones festes a tothom. 
 
El Sr. Aitor Tendero formula els següents precs i preguntes:   
- Sobre quins tràmits hauran de fer els ciutadans pel pagament del rebut d’escombraries 
separat de la factura de l’aigua. 
- Proposa incentivar hàbits sostenibles com ara utilitzar la deixalleria. 
- Diu que durant algunes obres municipals s’ha deixat material davant d’alguns comerços 
aquests dies del pont de desembre i prega que es tingui en compte quan es facin obres 
de l’ajuntament per evitar molèsties als comerciants. Felicita les Festes de Nadal. 
 
La Sra. Sandra Moya formula els següents precs i preguntes:   
- Reclama resposta a una petició de dades en tema de seguretat, formulada el passat dia 
11 de novembre que encara no ha rebut. Reitera la petició. 
- Diu que en el Ple del 24 de juliol va sol·licitar la col·locació a la sala de sessions, d’un 
retrat del rei i ho demana de nou ja que encara no s’ha col·locat tot i que si hi ha la 
bandera. Desitja un Bon nadal a tothom. 
 
El Sr. Daniel Riera contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades 
amb la seva regidoria: 
- Diu que farà les gestions oportunes en relació a la petició de més contenidors davant el 
CAP. 
- Dona dades de la partida de benestar animal que va sol·licitar la Sra. Montserrat Rovira 
en la darrera sessió plenària. 
- Al Sr. Aitor Tendero li diu que poden treballar junts la seva proposta d’incentivar hàbits 
sostenibles. 
 
El Sr. Marc Medina contesta que tot i que  l’ajuntament no té la competència en sanitat, 
ha concertat una reunió amb la Directora del CAP per tal de recolzar el servei. 
 
El Sr. Joan Amat diu en relació a l’accessibilitat al local social de s’Agaró, que s’ha fet 
una diagnosi al respecte i que el regidor d’urbanisme, Sr. Josep Amat donarà més detall 
sobre això. 
 
El Sr. Josep Amat contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades amb 
la seva regidoria: 
- Quant a les voreres accessible al local social de s’Agaró diu que estan detectades, 
juntament amb d’altres que comenta i diu que es preveu solucionar-ho durant l’any 2024. 
- Sobre les firmes que demanen posar un nom a una plaça diu que es convocarà al veïns 
a la sessió de la Comissió del nomenclàtor que s’ha de reunir passat Reis. Però ja es 
contestarà la petició. 
- Quant als materials de les obres publiques que es dipositen a les voreres mentre es fan 
els treballs, diu que s’han de tenir en compte altres consideracions. Sempre s’han retirat 
en aquests període només en un cas es van deixar 48 hores. S’han de fer les obres fora 
dels períodes en que hi ha activitat comercial i no es fàcil poder acabar una obra tenint en 
compte aquest fet. Quant a la cabina de WC, diu que és obligatori per Llei. Ara diu que el 
proper dijous es pararan les obres que afecten l’eix comercial i es reprendran passat 
Reis. 
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El Sr. Lluís Pujol contesta en relació als rebuts d’escombraries que s’ha comunicat a tots 
els usuaris del servei en la última factura de l’aigua, que el rebut d’escombraries anirà 
separat de l’aigua. Aquets es pot domiciliar fins el dia 31 de març i si el propietari no ho fa 
es fraccionarà en tres pagaments. 
 
La Sra. Mònica Ríos contesta en relació al posicionament i vot de l’equip de govern 
sobre el decret dels HUT que està pendent de tramitar en el Parlament de Catalunya i 
que quan s’hagi tractat es veurà. Es remet a les declaracions públiques que va fer 
l’alcalde fa dies. 
 
La Sra. Immaculada Gelabert contesta el següent sobre les qüestions plantejades 
relacionades amb la seva regidoria: 
- Diu que no sap el motiu de la reunió sol·licitada per les colles de carnaval, ja que no es 
l’ajuntament qui la convoca. 
- Quant a la retirada del confeti explica que certament a partir d’enguany no se’n 
comprarà més. La decisió ve donada perquè l’any passat el que vam comprar no va 
arribar a l’hora i en vam demanar als municipis veïns i tots ens van contestar que no en 
tenien perquè no en compraven. 
- Quant al conveni amb el consell comarcal per impulsar els polígons industrials explica 
que s’han fet algunes reunions ales que ha assistit i que no afecten gaire al nostre 
municipi. Desitja bones festes a tothom. 
 
L’alcalde contesta algunes preguntes formulades i complementa algunes explicacions 
que han donat els regidors: 
- Quant als cotxes sortits de la via a la zona del radar diu que no en van parlar a la Junta 
Local de Seguretat  perquè no es va tractar la sinistralitat. Diu que és una qüestió a 
plantejar amb els Mosso i que hi parlarà. 
- Quant a la petició de dades sobre seguretat que reclama la Sra. Moya no ha vist la 
petició però suposa que s’hi està treballant. 
- Sobre la petició de posar la foto del Rei al saló de sessions contesta que aquesta ha 
d’estar en un lloc solemne i aquest potser el despatx de l’alcalde. I pregunta al secretari si 
és així. 
 
El secretari contesta que certament, que pot estar en un lloc preferent com diu la Llei i no 
exigeix que sigui al saló de plens. 
 
La Sra. Sandra Moya mostra la seva disconformitat amb el secretari. 
 
L’endemà de la sessió i abans de redactar l’esborrany de la present acta, aquest 
secretari comprova l’informe emès en l’expedient obert arran de la petició de la Sra. 
Moya sobre col·locació de la bandera nacional i l’efígie del Rei i constata que la seva 
intervenció en el Ple va ser desafortunada ja que va confondre la bandera nacional amb 
l’efígie del Rei, el qual com bé diu l’informe i la Llei ha de col·locar-se en un lloc preferent 
del saló de sessions. La bandera nacional ha d’onejar a l’exterior de l’ajuntament i ocupar 
un lloc preferent a l’interior de l’edifici de l’ajuntament, sense que la Llei estableixi quin és 
aquest lloc. 
 
 
Vist i plau       El secretari  
L’alcalde 




